
 
 

Skúsenosti rodičov 

Zuzana:  ja sa vytešujem z pumpy, pretože okrem iných suprových a užitočných vecí, ktoré nám uľahčujú život 

ako mamičkám, tak pre Domku počas športu predstavuje ohromné pohodlie s dávkovaním a stravovaním. 

 

Katka:  je to super, žiadne pichanie, lepšie glykémie, lepšie korigovateľné glykémie, tešíme sa, že mame väčšiu 

voľnosť v jedení a v kombinácii so senzorom perfektné, teda ak máme práve dobrý senzor, nemusíme ani toľko 

merať, ja v porovnaní s perami alebo striekačkami vidím len výhody. Striekačky a perá sme používali 2 roky a už 

sa nemienime vrátiť:) 

 

Zuzana: ja nemôžem porovnávať, žijeme dlhodobo v zahraničí. Od začiatku sme na pumpe, ale určite, keby som 

si mohla znovu vybrať, tak len pumpu. Jednoduchší život aj keď už kvôli komplikovanému Diabetu. Enlite Senzor 

k tomu (ak je dobrý), meriame cukor 2x denne iba na kalibráciu. Ale ako hovorí Ľubka, nie je to všeliek a nie vždy 

je to jednoduché aj s pumpou. Nevýhody, ak sa zalomí alebo nefunguje kanyla, dieťaťu rýchlo vystúpi cukor 

kvôli tomu, že už nemá dlhodobo inzulín, vpichy a lepky bývajú zapálené a potom sa dlhšie liečia, čo speje 

niekedy k tomu, že nie je miesta, kde zaviesť kanylu. 

 

Kristína: no, kde začať... Pumpa - jednoduchší život, komfortnejší, slobodnejší, režim nie je pri stravovaní taký 

striktný. Cez týždeň vstávame o 6.00 raňajky 6.30, cez víkend vstávame 8.00 raňajky 8.15. Obed tiež nesúrim, že 

presne o 12.00. Jednoducho, aby sme to dali medzi dvanástou a pol druhou. To isté večera. V lete (ale naozaj len 

v lete alebo ak má Artur sviatok) ideme po meste a dáme si jeden kopček zmrzliny a tak mu pripichnem pol 

jednotky. Alebo keď je na výlete s triedou a deti práve niečo majú a ponúknu ho (napríklad jahody v autobuse), 

tak si zopár vezme a dopichne pol jednotky. No a samozrejme, menší stres pre učiteľky v škole. Nemusia pichať 

inzulín. A dá s  ňou v pohode absolvovať dovolenka pri mori. A tiež vianočné trhy. Boli sme minulú zimu na trhoch 

a na večeru chcel palacinku a tak som len urobila ťuk, ťuk, ťuk a jedol. Nemusel sa vyzliekať a na tajňáka niekde 

ani neviem kde pichať perom. Nám sa ešte nikdy za rok a pol používania nezalomila kanyla ani neupchala a vždy 

šliapali perfektne. Už sa nám stalo, že sme sa akosi pozabudli a kanylu vymenili až na piaty deň a neviem či nie aj 

na šiesty. A v pohode. Ranka je síce viditeľná, ale nikdy sa nám nezapálila. So senzorom (teda ak funguje dobre) 

je to ešte lepšie. Len zvolám, akú máš glyčku a Artur sa pozrie na monitor a zakričí. Som spokojnejšia a 

kľudnejšia alebo si ho hocikedy pozriem večer, než idem spať. Meriame glykémiu len 2x denne na kalibráciu. Je 

to komfortnejšie. Nevýhody: Artík stále vyjednáva, či napichovať alebo nie. Stále ešte má ten pocit strachu, že 

tá ihla pri nastrelení je veľká. Hadička od pumpy ku kanyle je trošku obmedzujúca, ale zvykol si na ňu. Pre istotu, 

aby sa nám neupchala hadička, sa sprchuje každý tretí deň, vtedy keď sa prepichuje. Ak je veľmi spotený, 

sprchuje sa s tým štuplíkom, ale už je to rešpekt, čo ak si tam zanesie mydlo alebo premočí lepku. Glykovaný, čo 

ja viem, spočiatku sme mali super vylepšenie, teraz sa nám zhoršil, preto skúšame minilink. Inak sa mu už raz 

podarilo spadnúť u susedov do bazéna (podotýkam v marci) a ponoril sa aj s pumpou do tej studenej vody, a 

pumpa v pohode prežila. Manipulácia je pre mňa jednoduchá (ako mobil), manžel má rešpekt aj iní rodinní 

príslušníci. Tak to sme my a naša pumpa. :) 

 

Zuzana: ja pridávam, že ak má dieťa nejaký šport a napr. má tréning v čase obeda alebo večere, jednoducho si 

jedlo posunieme. Medzi jedlami máme zväčša vyrovnané glykémie, čo zabezpečuje stály prísun inzulínu cez 

pumpu. A napr. počas tréningu, ak má dobrú glyčku, sa odpojí od pumpy, takže ani hadička nie je problém. A my 

sprchujeme denne, tá krytka je super, nič neprepustí. Dokonca sa Domka aj kúpe vo vani. 

 

Monika:  naša najväčšia výhoda je v tom, že nepicháme 3x denne, ale len prepichujeme každý 3 deň (občas aj 

na 4. deň) Potom, že môžeme automaticky zareagovať na glykémie a zvýšiť alebo znížiť bazál. Môže dlhšie spať, 

čo v našom prípade ovplyvnilo aj to, že je spokojnejší, pretože on veľmi rád spáva a vtedy sme ho stále budili. 

Potom, konečne začal pociťovať hypo a to už, keď sa mu glykémia zníži pod 5. Väčšia sloboda v stravovaní.  

 


